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A Tamási Áron Gimnázium bentlakásának bejárata előtt kiásott, néhány négyzetméteres
kutatószelvényben Nyárádi Zsolt régész és két segédje guggol – spaklival kapargatják a
földet, kis műanyag-dobozokba pedig kerámiatöredéket gyűjtenek. Még egy hét áll
rendelkezésükre: a Haáz Rezső Múzeum régészei (a munkába besegít 
Sófalvi András
is) ennyi időre kapott ásatási engedélyt a polgármesteri hivataltól.

  

Azért kezdtek itt ásni, mert az ásatást megelőzően régészeti felügyeletet  végeztek egy
vízvezeték cseréjénél, és már akkor előtűnt egy 16. századi fal maradványa.

  Élet a rómaiak korában
  

Mint Nyárádi portálunknak a helyszínen elmondta, a bentlakás előtt húzódó járdába ásott
vízvezeték árkában rendkívül gazdag római leletanyagot találtak, ráadásul ezek a rétegek még
nem voltak bolygatva – mint ismert, Székelyudvarhely területén már a római korban volt élet,
erről maga  Nyárádi írt egy korábbi tanulmányában . Egy megrongálódott búbos kemence
maradványai is jól kivehetők voltak, tehát intenzív élet lehetett már akkor a mai tér területén.

  

Az említett 16. századi épületet eléggé „felszabdalták" a gáz-, a villany- és a vízvezetékek, ettől
függetlenül az a régész szerint jól látszik, hogy egy módosabb lakóház állhatott itt, ugyanakkor
egy késő Árpád-kori (kb. 13 század vége és a 14. század eleje) kövezett, kavicsozott út nyomai
is kivehetők. A leletek között kerámiatöredékek, állatcsont-maradványok, vasszegek, illetve egy
pénzérme is van – ezt jelenleg áztatják, letisztítása után sokat segíthet a régészeknek.

  Már az Árpád-korban lakott volt
  

Jelenleg egyértelműen Árpád-kori rétegeket bontanak: történelmileg ilyen „mélyre" a város
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területén még nem ástak, de ez azt is bizonyítja ez, hogy akkor már létezett egy település itt,
igaz, sokkal kisebb területen lehetett, s ez a része már a széle, a pereme lehetett a régész
feltételezése szerint. „A kérdés az, hogy az Árpád-koron belül mennyire régiek a leletek és
egyéb maradványok és hogy azok hozzánk, magyarokhoz, illetve a megtelepedésünkhöz
köthetőek-e?" – fejtette ki a régész.

  

Mint Nyárádi elmondta, tevékenységükkel nem zavarják a felújítási munkát, s ezen a héten
vagy a jövő hét elején be is fejezik ezt a feltárást – ezután a zöldövezetben (az éjjel-nappali
üzlettel szemben) nyitnak egy újabb kutatószelvényt. „Lesz egy viszonylagos képünk a
különböző korszakokról, akár az őskortól egészen az elmúlt évszázadokig." – közölte
zárásképpen a régész.
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